
Lions International MD 101 Sweden 
GR-5 Protokoll 

Tid: 14 maj-16 maj 

Plats: Lund    
 Närvarande: GRO Per Janson  
 DG 101 A Anne-Cathrine Karlsson                
 DG 101 B Ingemar Karlsson 
 DG 101 GD Jan Krångh                              
 DG 101 N Kia Carlsson 
 DG 101 P Anna From Lindqvist                     

DG 101 S Tomas Persson 
DG 101 SM Anders Eriksson                           
DG 101 SV Kjell-Arne Svensson 
DG 101 U Martina Nordlund Isaksson            
DG 101 VG Jan-Åke Rispling 

AU: VGRO Annica Nordell, IPGRO Lars Kuntze, Controller Björn Wahlenius 
Övriga deltagare: Cirka 40 st. 

Innan mötet 
 
Riksmötesgeneralen Bo Gülich och vice Riksmötesgeneral Mikael Larsson hälsade alla deltagare 
välkomna till GR-mötet och till den fina staden Lund. 
73. Mötet öppnas  

GRO Per Janson hälsar alla välkomna och öppnar mötet. 
VGRO Annica Nordell läste upp Lions Etik. 

74. Val av justerare  
GR väljer DG 101U Martina Nordlund Isaksson och DG 101VG Jan-Åke Rispling att justera 
protokollet för GR5. 

75. Föregående protokoll ( GR-4 )  
Föregående GR-protokoll från GR4 föredrogs och lades till handlingarna utan 
anmärkning. 
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76. Tillkommande ärenden. 
• LCIF under rapporter  
• Rapport från hedersrådet på lördagen  
• Cyberklubben  
• Miljöpriset under rapporter  
• Världens Barn under rapporter 
• Hjälpkommittén under rapporter  
• Ungdomsverksamheten under rapporter  
• Avsägning av uppdrag GMT  
• GLT under rapporter  

77. Fastställande av ärendelistan. 
Ärendelistan fastställdes med ovan nämnda tillägg. 

78. Inkomna skrivelser 
Inga rapporter har inkommit. 

79. Rapporter  
• GRO rapporterar 

GRO Per Jansson rapporterar om att en nyanställning på kontoret är genomförd. 
Vår nya ekonom heter Bengt Lundblad och började den 4 maj. Den nyanställda 
skall ersätta ekonom Jan Demuth och ha en delarbetstid på 75%. 

 

• Hand in Hand 
Utredning enligt bilaga informerades av IPGRO Lars Kuntze. 
Beslut: 
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger informationen till 
handlingarna. 
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• Kvinnor i Lions  
PDG Eva Persson informerar om ”Women in Lions”  
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger informationen till 
handlingarna. 
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• Rapport från Turkiet  
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger informationen till 
handlingarna. 
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• Rapport från Hjälpkommittén 
IRD PDG Hans Hallberg informerade om Hjälpkommitténs arbete. 
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger informationen till 
handlingarna. 
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• LCIF 
PID Jan-Åke Åkerlund informerar om LCIF:s arbete. 
- Nepal 

Pengar från LCIF till lokala Lionsklubbar i Nepal för hjälpprojekt där är 
avsatta. 

- Syrianska flyktingar 
Arbetet med hjälp till Libanon och angränsande länder för de Syrianska 
flyktingarna fortsätter. 

- Jordanska Lions meddelar att man har hjälpt ett antal syrianska flyktingbarn 
med proteser. 

DG-elect måste rapportera till Jan-Åke vilka som är distriktsansvariga LCIF-
koordinatorer. 
Det är också viktigt att man får en utbildning till de LCIF-ansvariga.  
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger informationen till 
handlingarna  

 

• Ungdomsverksamheten 
YEC PDG Mats Granath rapporterar om ungdomsarbetet och om kommande 
ungdomsläger. 
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• Världens Barn 
PGRO Vivianne Eriksson informerar om att Lions del av insamlade medel under 
Världens Barn-kampanjen 2015 är 3%. 
Nästa ansökan om vårt Världens Barn engagemang under åren 2016 – 2018 
skall inlämnas. 
En ansökan om partnerskap med Radiohjälpen skall också utredas och 
eventuellt genomföras.  Ett förslag framkom om att bilda en grupp som skall 
hantera ansökan om partnerskapet framkom. 
Vivianne påpekade också viktigheten om att följa upp de ansökta projekten så 
att pengarna för projekten hämtas ut så att de täcker de inbetalda administrativa  
projektkostnaderna. 
Beslut: 
GR beslutar att Hjälpkommittén får i uppgift att tillsammans med Maud Nordell 
och eventuella andra lämpliga personer hantera och framlägga förslag om 
partnerskap med Radiohjälpen.  

 

• LEO-verksamheten 
LEO-ansvarige PDG Mattias Öberg informerade om att nya LEO-klubbar har 
bildats och att 18 LEO är med på Riksmötet. 
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger informationen till 
handlingarna. 

 

• Miljöpriset 
Förra årets Riksmötesbeslut om att göra en utredning om att ha ett Miljöpris på 
MD har tyvärr ännu inte genomförts. 
Beslut: 
GR beslutar att en arbetsgrupp skall bildas och att pågående Guvernörsråd så 
snart som möjligt presenterar namn till denna grupp.  

 



• GLT 
MDGLT Anna Maria Bernstein rapportera att man har gjort en enkät för DG-elect 
i samband med genomför utbildning. Enkäten finn presenterad på bilagan. 
Nästa års VDG-utbildning skall vara under 6 tillfällen. 
Gemensam ZO-utbildning kommer att ske 29-30 augusti 2015 i Södertälje. 
RLLI-utbildning är planerad till 16-18 oktober i Södertälje. 
Distriktens GMT- och GLT-ansvariga har ett möte i samband med GR3 24-25 
oktober. 
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger informationen till 
handlingarna.  
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• Rapport från Multipeldistriktets Hedersrådsmöte 
PGRO Kent Benediktsson rapporterade från MDHR-mötet. Man beslutade där 
att man skall organisera om och att det skall bli ett AU som sitter på tre år så att 
man kommer att kunna få en kontinuitet i sitt arbetet på att försöka få ett mera 
aktivt hedersråd. 
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger informationen till 
handlingarna. 

 

80. Ekonomi  
Guvernörsrådet noterar rapporterna från Controller Björn Wahlenius och lägger 
dessa med godkännande till handlingarna. 
 

Texten Funktionshindrade i projektredovisningen bör ändras till 
Funktionsnedsatta. 
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81. Beslutsärenden beredda av AU. 

a) Distriktsindelning  
AU föreslår GR att besluta att GR 2015-2016 får uppdrag att slutföra uppdraget 
under sitt verksamhetsår.  
Beslut: 
Guvernörsrådet beslutar enligt AU:s förslag. 

 

b) Riksmöten i framtiden  
AU har givit VGRO i uppdrag att utse arbetsgrupp.  
Beslut: 
Guvernörsrådet beslutar enligt AU:s förslag. 

c) Assistenshund/diabeteshund  
AU föreslår efter IPGRO framtaget underlag besluta att icke på MD 
nivå gå in detta projekt.  
Beslut: 
Guvernörsrådet beslutar enligt AU:s förslag. 
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d) IT grupp  
AU föreslår GR att besluta om formen för fortsatt arbete med Sveriges Lions IT 
policy och att uppdraget ges åt DG Martina Nordlund Isaksson som 
projektledare och VDG Tomas Isaksson som vice projektledare.  
Beslut: 
Guvernörsrådet beslutar enligt AU:s förslag. Guvernörsrådet påpekade också 
viktigheten att uppdragstagarna som grund i sitt fortsatta arbete använder den 
utredning som är gjord av den tidigare IT-gruppen. 

e) Lions Bästa Vänner  
AU föreslår GR utifrån beslut på GR-4 ta beslut om fortsatt framtid för Lions 
Bästa Vänner. AU informerar också att tidigare namn ”Lions Ambassadör” 



upphör att gälla. 
Beslut: 
Guvernörsrådet beslutar enligt AU:s förslag och att man också skall 
marknadsföra Lions Bästa Vänner på distrikten. 

f) LCI 100 år jubileum 2017  
AU föreslår GR att besluta om att stadsfästa namnen på jubileumskommitténs 
medlemmar.  
Beslut: 
Guvernörsrådet beslutar enligt AU:s förslag. 
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g) Join Together  
AU föreslår GR att besluta att Join Together programmet och  
”Storstadsprojektet” läggs under GMT.  
Beslut: 
Guvernörsrådet beslutar enligt AU:s förslag. 

h) Världens Barn  
AU föreslår GR att besluta om att reglera kontot för Världens Barn vid GR-5.  
Beslut: 
GR beslutar också att 178.000 kr skall tas från pengapåsen för att täcka del av 
underskott på Världens Barn projektet under 2014. 

i) Handboken 
AU föreslår GR att besluta att handbokens redaktionella material trycks samt att 
information om distriktens klubbar finns med under distriktsinformationen med 
LP, LS, LK och MO uppgifter, och att medlemsmatrikeln utgår. 
Beslut: 
Guvernörsrådet beslutar enligt AU:s förslag. 

82. Informationsärenden  
a) RMO inför Riksmötesförhandlingarna  

RMO Anette Eiserman-Wikström informerar om ordningen inför Riksmötet på 
torsdagen och gick igenom samtliga punkter på Riksmötets dagordning. 

  
16 maj  
83. RMO genomgång av samt konsekvenser av fattade beslut vid RM 2015  

 RMO Annette Eiserman-Wikström med stöd från VRMO Finn Bangsgaard gick igenom 
 och poängterade punkterna från Riksmötes föredragningslista. Hon poängterade viktigheten 
 med att kunna motivera GR:s förslag på beslut på Förslag och Motioner. 
 Anette ville också passa på att tacka Lion Karin Öman för sitt strålande jobb som 
 sammanhållare (och allt i allo) på Riksmötet. 
 GR tackade Anette och Finn för ett väl genomfört arbete med att leda  
 Riksmötesförhandlingarna. 

 
84. Behandling av ev. tillkommande ärenden  

• Cyberklubben 
PID Kenneth Persson informerar vad som hänt hos Cyberklubben i samband med en 
insamling. Cyberklubben kommer i fortsättningen att informera all distrikt i Sverige i 
samband med eventuella ny insamlingar. 
  

• Avsägning av uppdrag GMT  
En uppsägning av sitt uppdrag som Multipeldistriktets GMT-ansvarig har inkommit. 
Beslut: 
GR beslutar att tillsättande av en ny person till detta uppdrag skjuts till nästa fiskalårs 
Guvernörsråd. 



  
• Val av LEO-ansvarig 

I och med att LEO-ansvarig Mattias Öberg under Riksmötet blivit vald till VGRO avsäger 
han sig uppdraget som LEO-ansvarig. Han framlägger ett förslag om namn på ersättare. 
Lions Robby Haegdorens LC Stockholm/Globen. 
Beslut: 
GR beslutar att Robby Haegdorens blir ny LEO-ansvarig och önskar honom lycka till.   

83. Övriga frågor  
• PID Bruno Ahlqvist som är Europaansvarig för GLT informerar och riktar sig till DG-elect  

om ledarskapsutbildningar  i Europa.  
ALLI-utbildning sker i samband med NSR i Rovaniemin 
FDI utbildning skr i samband med Europaform i Augusburg 
LCI står för kurskostnaden och resan bör distriktet stå för. 
Bruno påpekar att man skall ha ett DG-team med DG, VDG, 2:e VDG och GLT/GMT.   
Bruno vill också se möjligheten att återuppta Nordisk cocus på Convention. Detta för att 
man skall kunna förbereda de Nordiska delegatrena för de val som skall göras på 
convension. I år är det 2 kandidater till 2:e vice President. Man skall eventuellt införa en 3:e 
vice President. 
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger informationen till handlingarna. 

84. Mötet avslutas  
Då intet mer finns att behandla, tackar IPGRO Lars Kuntze GRO Per Janson för väl genom fört 
möte. GRO tackar de närvarande för bra inlägg i debatterna och tagna beslut. GRO vill också 
tacka GR och övriga deltagare för sitt engagemang under det gångna  året samt förklarar detta 
möte för avslutat. 

 
 
 
 
 
Per Janson                                         Lars Kuntze 
GRO/Mötesordförande                      IPGRO/Mötessekreterare 

 

Justerare 
 
 
Martina Nordlund Isaksson                Jan-Åke Rispling 
DG 101 U                                           DG 101 VG 
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Hand in Hand och Lions Clubs International 
 
Hand in Hand startades i Sverige i början av 90-talet av ett lärarpar som ville verka 
för att utrota barnarbete i de silkesproducerande regionerna i Tamil Nadu i Indien. 
Problemet var att föräldrarna inte hade något arbete och att barnen därför måste 
hjälpa till med familjeförsörjningen. Fokus i arbetet blev därför att via utbildning och 
träning skapa att jobb för föräldrarna så att barnen kan gå i skolan. Sedan dess har 
Hand in Hand utvecklats och arbetar nu med heltäckande utvecklingsprogram för 
entreprenörsträning, bekämpning av barnarbete, hälsa, IT-kunskap, demokrati och 
miljö. I slutet av 90-talet engagerade sig Percy Barnevik i verksamheten och han 
finansierade också de första årens kraftiga expansion. Hand in Hand arbetar i Indien, 
södra och östra Afrika samt i Afghanistan och just nu bygger man, ibland i samarbete 
med partners, upp verksamheter också i Rwanda, Myanmar, Laos och Kambodja. 
Sedan starten har cirka 1 miljard kronor investerats i programmen och resultaten 
talar för sig själva. 1,7 miljoner nya jobb har skapats, mer än 220.000 barn har gått 
tillbaka till skolan från arbete, det finns bara i Indien 1.500 barnarbetsfria byar. 
Dessutom har vi byggt 3.300 IT-centers där byinvånare har tillgång till Internet och i 
de medicinska programen har nära 500.000 människor behandlats. 
 
Lions Clubs International har under ett antal år sökt sammarbete med andra 
organisationer. Bland annat så har man ifrån LCI centralt proklamerat att alla nationer 
bör starta ett samarbete med UNHCR. Lions Sverige var under 2013-2014 när att 
teckna ett samarbetsavtal med svenska UNHCR detta föll då ett av kraven från oss 
var att vi skulle vara medorganisatörer i överenskomna projekt, vilket man inte kunde 
acceptera från UNHCR. Nu blev det i alla fall ett samarbete med UNHCR i Libanon, 
men då i samarbete med Lions Libanon finansierat från Svenska Lions. 


Redan under första GR-mötet för 2013-2014 års Guvernörsråd (i Hamburg) tog 
dåvarande DG i 101B Ulf Bengtsson upp frågan, om inte ett samarbete med Hand in 
Hand skulle vara intressant. Ett antal möten mellan Lions Sverige och Hand in Hand 
genofördes. Från dessa möten kom förslaget om att starta upp ett pilotprojekt 
tillsammans med Hand in Hand i Indien. På GR4-mötet beslutades det att man skulle 
starta upp projektet med en finansiering med totalt 45.000 $. 50% från Lions Sverige 
och 50% från Hand in Hand. Beslutet blev(utdrag från protokoll): 


 ” DG Ulf Bengtsson presenterar ett förslag att ingå i ”Hand i hand”-
rörelsen och att bidragsansökan är insänd till LCIF. MDs del ligger på 
22.500 USD. (153000 SEK) 


Belastar delvis konto Pengapåsen samt bidrag från distrikten 
(klubbarna).Projektbeskrivning kommer från DG Ulf Bengtsson.GR 
beslutar enligt framlagt förslag.” 


Det slutgiltiga beslutet på pilotprojektet togs på GR5-mötet: 


”Föredragande DG Ulf Bengtsson: Informerar att kostnaden första kvartalet är 22.500 
USD för ett pilotprojekt. Föreslås att beloppet förskotteras genom Penningpåsen 
samt att en önskan föreligger att distrikten kompenserar i möjligaste mån.  
Guvernörsrådet beslutar enligt förslaget.” 







2014-2015  Bil 135 
  2015-04-16 
Därefter startades projektet upp tillsammans med Hand in Hand i en Indisk by som 
heter Karikiri. Projektet fortlöper i 2 år och redovisas kontinuerligt till Lions Sverige. 


I samband med projektstart togs genom LCI också kontakt med en Indisk klubb som 
finns i närheten av denna by. Tyvärr har ingen ifrån den klubben hitintills engagerat 
sig i projektet. 


Vid Riksmötet i Linköping 2014 kom ordföranden för Hand in Hand Percy Barnevik 
och berättade om Hand in Hand organisationen och om de projekt som de genomför. 
Presentationen blev mycket uppskattat av de närvarande. Lionsgruppen för Hand in 
Hand-samarbetet beslutade att göra en CORE4-ansökning hos LCIF. Vid första 
försöket så var man inte hos LCIF mogna för hur ett projekt av detta slag skulle 
finansieras och planeras. Gruppen fick direkt bakslag från LCIF. I samband med att 
KaSondra från LCIF var på besök i Sverige för att bland annat besöka tältlagret i 
Kristenehamn såg tog gruppen upp frågan med henne och det visade sig då att man 
tänkt om hos LCIF när det gäller denna typ av projekt. 


I samband med Europaforum i England så tecknades det ett ”Memorandum of 
Understanding” (se bilaga) mellan Lions Clubs International och Hand in Hand 
International. Undertecknare var från Lions Barry J Palmer(LCIF), Joe 
Preston(President) Dr. Jitsuhiro Yamada(1 vice president)  och Percy Barnevik 
(ordförande Hand in Hand). 


I och med detta så tog Hand in Hand-gruppen (Lars-Åke Lindman och Ulf Bengtsson) 
beslutet att söka ett nytt CORE4-bidrag. Projektkostnaden lyder på 220.000 $ totalt 
varav 100.000 $ (som är maxbelopp) bidrages från LCIF och 20.000 $ från Hand in 
Hand. Resterande 100.000 $ skall hämtas från Lions Clubs International Sverige. 
Finansieringen av dessa 100.000 $ från svenska Lions är det som återstår för att 
CORE4-bidraget skall godkännas. Beslut om denna finansiering bör tas upp och 
diskuteras på AU och GR. Eventuellt kanske också gruppen bör utökas med 
representanter från distrikten (egen reflektion). 


På NSR i Danmark lade Hjälpkommitténs ordförande IRDD Hans Hallberg 
tillsammans med representant från Hand in Hand tillika Lions Sara Lövgren fram ett 
förslag att Hand in Hand skull vara ett NSR-projekt under 2015-2017. Många var 
intresserade, men tyvärr så beslutades det istället att satsa på ett finskt projekt om 
Solar Cooking System i Kenya.   


På GR4-mötet (2014-2015) beslutades om att lägga ett förslag till Riksmötet som 
lyder: 


Guvernörsrådet föreslår att riksmötet beslutar att rekommendera klubbarna att betala 
in 900 kronor per klubb till Hand i Hand projekt under verksamhetsåret 2015-2016.  


Egna tankar: 
Om detta går igenom skulle detta kunna vara en delfinansiering av CORE4-projektet. 
Projektet pågår i 2 år vilket gör att vi skulle kunna finansiera Svenska Lions del med 
dessa pengar. Förskotteringen sker i så fall från ”pengapåsen”. Om inte så ser jag 
ingen annan möjlighet än att MD frånsäger sig samarbete med Hand in Hand och 
lämnar över detta till klubbar och distrikt. Det finns naturligtvis ett ytterligare förslag till 
lösning. Det är att man skär ner CORE4-ansökan till ett mindre belopp.  
 
Lars Kuntze 
IPGRO 
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Utdrag av protokoll från MD:s Rådgivande Placeringsgruppens sammanträde den27 april 2015  


Närvarande: Ordförande Ingvar Långström, Gunnar Lindberg och Bo Eriksson.  
 
§ 104 Ärende för behandling 


Förfall 2015-04-29 av Fasträntekonto i Länsförsäkringar Bank på 3 000 000 kr som löpt 
med en ränta på 1,25 %. 
 


§ 105 Likviditetsrapport 
Likviditeten bedöms ge möjlighet att placera ett belopp av 2 000 000 kr. 
 


§ 106 Marknadsbedömning 
Flertalet aktörer på marknaden bedömer att den nuvarande mycket låga räntenivån 
kommer att bestå ett antal år framåt. Möjligheterna att få en säker avkastning på 
kapital är därför högst begränsat. Endast genom att söka sig till placeringar som aktier 
och andra finansiella instrument finns en möjlighet. Det sker dock till priset av att 
kapital utsätts för riken att minska i värde. 


 
§ 107 Placeringsalternativ 
 I SEB. Placeringskonto 
 90 dagar 0,12 %. 180 dagar 0,15 %. 360 dagar 0,00 % 
 I Länsförsäkringar Bank. Fasträntekonto 
 90 dagar 0,50 %. 180 dagar 0,80 %. 360 dagar 0,55 % 
 I Nordea. Fasträntekonto 
 90 dagar 0,50 %. 180 dagar 0,50 % 360 dagar 0,55 %. 
 I Swedbank. Fast ränta. 
 Controller´s kommentar:(Ej angivna räntesatser i protokoll från placeringsgruppen) 
 
§ 108 Rekommendationsbeslut korta placeringar. 


Av förfallet i Länsförsäkringar Bank på 3 000 000 kr föreslås ett belopp på 2 000 000 kr 
placeras på Fasträntekonto i samma bank på sex månader till en fast räntesats på 0,80 
%. Kvarstående belopp på 1 000 000 kr samt ränta förslås bli överfört till checkkontor i 
SEB. 


 
§ 109 långa placeringar. 


I Lannebo Fonders Mixfond finns 60 914,32 andelar till kurs av 20,50 kr. Värdet uppgår 
till 1 248 743 kr. Värdeökningen i fonden uppgår till 372 186 kr. Investerat belopp 
utgör 876 557 kr. Procentuellt uppgår värdeökningen hittills under år 2015 till 11,4 %. 


§ 110 Rekommendationsbeslut långa placeringar. 
Lannebo Mixfond innehåller en blandning av aktier och räntebärande värdepapper. I 
dagsläget består fonden av 62 % aktier. Det innebär att andelen aktier i fonden har 
minskat jämfört med rådgivande gruppens föregående möte. Enligt fondens 
månadsbrev är det fondförvaltarnas uppfattning att andelen aktier bör minska på 
grund av den senaste tidens kursuppgång. Andelen aktier i fonden kan variera mellan 
0 och 100 %. Gruppen forstsätter att löpande följa utvecklingen i fonden. 
 


§ 111 Utestående placeringar efter detta sammanträde. 


Om AU följer Placeringsgruppens rekommendationer kommer utestående placeringar 
att se ut på följande sätt: 
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a) Kortfristiga placeringar 


1) 2,0 mkr Fasträntekonto hos Länsförsäkringar Bank AB till 0,80 % med 
förfallodag den 2015-10-29 


2) 1,5 mkr Fasträntekonto i Nordea till 0,65 % förfallodag 2015-06-02 
3) 1,0 mkr Fasträntekonto i Nordea till 0,65 % förfallodag 2015-06-02 
4) 1,0 mkr Fasträntekonto i Nordea till 1,20 % förfallodag 2015-07-28 
5) 1,0 mkr Fasträntekonto i Länsförsäkringar Bank till 1,05 %  


Förfallodag den 2015-08-24 
6) 1,5 mkr Fasträntekonto i Nordea till 0,65% förfallodag 2015-09-24 


  


 
833 327 kr. Konto med rörlig ränta, för närvarande  1,10 % i Marginalen Bank  


 


b) Långfristig placering 
1 248 743 kr i Lannebo Fonder, Mixfonden. 


§ 112 Kommande sammanträde.  
Beslutades kommande sammanträde till måndag den 1 juni 2015. Sammanträdet sker 
som telefonmöte med början kl. 10,00.  


§ 113 Avslut. 


 Sammanträdet avslutades av gruppens ordförande, Ingvar Långström. 


 


Långsele, Sigtuna och Knivsta den 27 april 2015. 


 Ingvar Långstöm Gunnar Lindberg Bo Eriksson 


 
 
 
 
 
Trollhättan 2015-04-28 
Björn Wahlenius 
Controller 
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Rapport från projektet Fler Kvinnor i Lions. 
 
Vid Nordiska samarbetsrådets möte i Köpenhamn, januari 2015 beslutades att 
projektet Kvinnor i Lions representanter för de nordiska länderna skulle mötas och 
vid förfrågan om mötet kunde ske i Malmö, välkomnade jag de Nordiska 
representanterna den 18 april 2015. 
 
Vid planeringen inför mötet med de nordiska representanterna beslutade jag att 
lägga in ett event under en av dagarna. Tanken var att vi i samarbetsrådet sedan 
också skulle kunna diskutera hur eventet fungerat, och prata om mål och 
erfarenheter efter mötet. 
 
Mitt arbete startade med att välja tema för eventet, plats och därefter att sända ut 
inbjudningar. 
 
Temat för eventet var ”Tillsammans gör vi skillnad”. Plats reserverades på samma 
plats där de nordiska representanterna skulle inkvarteras och konferera.  
Inbjudningar sändes ut till alla representanter för de olika distrikten i projektet 
Kvinnor i Lions. MD101 representerades av deltagare från 4 distrikt.  
Inbjudningar sändes också till alla kvinnliga medlemmar i S-distriktet, samt till 
representanter i klubbarna, president, sekreterare och till PR/Info ansvariga i 
klubbarna. ZO/BZO fick både inbjudan och information vid 
distriktsrådssammanträde. 
 
Initiativet var taget från Internationelle presidenten Joe Preston, att bjuda in en 
vän/vänner (Ask one) till eventet för att få veta vad Lions gör och information om 
våra projekt där vi ”Tillsammans kan göra skillnad”.  
 
Temat för att intressera kvinnor var att inbjuda föreläsare med erfarenhet från 
projekt där kvinnor gjort fina insatser och också gjort stor skillnad för andra kvinnor 
som har det svårt ute i vår värld. 
 
Lina Eiserman Ålund föreläste om sin resa till Pakistan med Lions Blå Katastroftält. 
Resan som gjordes då den stora jordbävningen ägde rum 2005, där Lina arbetade 
med att organisera hjälpen tillsammans med övrig MSB-personal.  
 
Anette Axelsson, som deltagit sedan starten av Nepal-projektet Lions Women Skill 
Training Center, berättade om skolan och de kunskaper vi kan ge kvinnor i ett land 
med stor fattigdom, där kvinnor behövs för att familjerna ska kunna försörjas och att 
kvinnor ska kunna arbeta på hemorten med bland annat egna systugor. 
 
Annette Eiserman-Wickström föreläste om hur hon genom att ha varit ledare för 
Lions i Sverige fick kunskaper som gjorde att hon tog steget i sitt yrkesliv att ta 
ordförandeskapet i sin hemortskommun. Många goda råd och tankar kring 
ledarskapet för att kvinnor ska ta steget för att bli ledare i Lions. 
 
Shalini Persson, nyss hemkommen från Kongo och som ny president i den nystartade 
Lions Cyberklubben Be The Change talade om sitt möte med kvinnor och flickor som 
våldtagits och som befinner sig på sjukhuset i Dorkas där också Dr Mukwege arbetar 
med att ge vård och hjälp för kvinnor.  
 


Lions Clubs International 
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Direkt efter den känslosamma informationen från Shalini fortsatte en av våra 
berömda operastjärnor och numera även regissör Marianne Mörck, att tala om sitt 
liv, på ett sätt som gjorde att vi kunde avsluta vårt möte med att känna en glädje över 
att vi Tillsammans kan göra skillnad. Marianne Mörck som flera gånger deltagit i 
Lionsarrangemang, fick som avslutning en Melvin Jones överlämnad av PID Jan-Åke 
Åkerlund. 
 
Efter eventet fortsatta överläggningar med den nordiska gruppen och omdömen från 
både från deltagare och från den nordiska gruppen har varit överväldigande. 
Samtliga omdömen var mycket positiva och eventet var ett av de mest givande 
eventen jag arrangerat under mitt långa medlemskap i Lions.  
 
Syftet med eventet var att ge Lionsmedlemmar material att använda för att prata om 
Lions och motivation att rekommendera Lions till sina vänner. Självklart även att ge 
icke-medlemmar och nya medlemmar en engagerande bild av vad Lions gör i 
världen. Dessa syften uppfylldes med råge. Deltagarna, upplevde att de laddats med 
både information, inspiration och motivation. 
 
Den nordiska gruppen enades om att projektet numera ska kallas Fler Kvinnor i 
Lions.  
 
Nedanstående punktvis utdrag ur minnesanteckningar från NSR-gruppen, där en 
rapport kommer att redovisas vid kommande CC-möte och NSR-möte. 
 
Projektet ska ha en samling utöver NSR. Detta läggs till hösten. 
Varje land bör avsätta medel för projektet "Fler kvinnor i Lions" 
Projektet Fler kvinnor i Lions, måste tas i med i utbildning av Distriktsguvernörer. 
(Gemensamma mål och syften anpassade till varje land) 
Projektet ska också tas med i Distriktens utbildning av zonordföranden och även i 
klubbarnas befattningsutbildning. 
Projektet kan ansöka om finansiering från LCI i Oak Brook.  
Typer av event som kan ordnas för kvinnor är till exempel Frukostmöten.  
Facebook-sida för medlemmar att utbyta erfarenheter 
Att skicka ut nyhetsbrev till alla kvinnor i Lions 
Skapa Power Point presentationer. Se den broschyr som redan gjort. 
 
Under söndagen fortsatte den nordiska gruppen att arbeta fram till lunch när de 
olika ländernas deltagare reste tillbaka till sina respektive länder. 
 
En helg med mycket kreativitet, diskussioner, idéer och många intryck gjorde att 
detta blev ett mycket lyckosamt arrangemang med både konferens och event under 
en och samma helg. Sammanlagt deltog 54 personer.  
Tack till alla deltagare och föreläsare. 
 
Eva Persson 
Representant för 
Fler Kvinnor i Lions projektet 
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Aktivitet Suruc, Turkiet
Lions International - katastrofberedskapsfonden 85 000
LC Ulricehamn 40 000  24/3-15 (20.000kr)
LC Tranås 30 000
LC Västerhaninge 25 000
LC Ljugarn 25 000
LC Nossebro 20 000
LC Insamlingsstiftelsen Sverige (Sv. Hjälpfonden) 20 000
LC Sundsvall 15 000  17/4-15
LC Skara 12 500
LC Järpås 13 000
LC Alingsås 10 000
LC Tjörn 10 000
LC Grästorp 10 000
LC Bjärke 10 000
LC Åsa 10 000
LC Kvänum 10 000
LC Vara 10 000
LC Uppsala Linne 10 000
LC Grillby 10 000
LC Strängnäs 10 000
LC Falun 10 000  9/3-15
LC Tjörn 10 000  16/3-15
LC Åsa 10 000  20/3-15
LC Brålanda 10 000  24/3-15
LC Katrineholm/Opplunda 5 000
LC Vänersborg 5 000
LC Skara Lisa 5 000
LC Vedum 5 000
LC Mellerud 5 000  17/4-15
LC distrikt 101A 2 000  23/3-15
LC Järpås 2 000
LC Vänersborg 2 000  17/4-15


Summa insamlade medel 2015-03-25 456 500 456 500


Överfört till LC 118E, Istanbul  2014-12-23 109 500
Överfört till Leif Niord konto  2015-01-12 20 000
Överfört till Leif Niord konto  2015-01-19 10 000
Överfört till LC 118E, Istanbul  2015-03-17 253 000


Summa överförda medel 392 500 -392 500


Summa innestående medel på LC Nossebro's konto 64 000





		Blad1






Lions International MD 101 Sweden 


GR-4 Protokoll 
Tid: 27 februari-1 mars 2015 
Plats: Scandic Elmia, Jönköping 


 Närvarande: GRO Per Janson  
 DG 101 A Anne-Cathrine Karlsson
 DG 101 B Ingemar Karlsson 
 DG 101 GD Jan Krångh             
 DG 101 N Kia Carlsson 
 DG 101 P Anna From Lindqvist


DG 101 S Tomas Persson 
DG 101 SM Anders Eriksson
vDG 101 SV Anette Sjöberg 
DG 101 U Martina Nordlund Isaksson          
DG 101 VG Jan-Åke Rispling 


AU: VGRO Annica Nordell, IPGRO Lars Kuntze, Controller Björn Wahlenius 
Övriga deltagare: Cirka 40 st. 


Innan mötet 


President i LC Jönköping Ingrit Frei Antonsson hälsade alla deltagare välkomna till GR-mötet 
och till den fina staden Jönköping. 
     28 februari 2015 


59. Mötet öppnas
GRO Per Janson hälsar alla välkomna och öppnar mötet
VGRO Annica Nordell läste upp Lions Etik


60. Val av justerare
GR väljer DG 101SM Anders Eriksson och vDG 101SV Anette Sjöberg att justera dagens protokoll.


61. Tillkommande ärenden
a) Kort rapport projekt Sri Lanka in under punkt68 u)


62. Övriga frågor
Inga övriga frågor


63. Fastställande av ärendelistan
Fastställs med ovan nämnda tillägg.


64. Inkomna skrivelser
Tackbrev från IP Joe Preston 
Godkändes och lades till handlingarna 
Avslag på önskemål om bidrag från MSB för utbildning har inkommit  
Viktigt att vi från GR bevakar att ansöka om nya pengar i framtiden 
Godkändes och lades till handlingarna 


65. Rapporter
a) Rapport angående NSR kostnader, enligt beslut på GR1


Guvernörsrådet noterar och lägger rapporten till handlingarna
b) Fredaffischtävlingen


Guvernörsrådet gratulerar Distrikt U som har det vinnande bidraget i
tävling och vars affisch har sänts vidare till LCI för att representera
Sverige på Convention i Hawaii och lägger informationen till handlingarna


c) LCIF
Guvernörsrådet noterar och lägger rapporten till handlingarna


86 


d) MD-kontoret 98 


Justeras:_____________________/______________________/_____________________/_________________ 
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Tillägg till rapporten är att arbetet med tillsättande av tjänsten som 
ekonom på kontoret pågår   
Guvernörsrådet noterar och lägger rapporten till handlingarna 


66. Ekonomi 
Guvernörsrådet noterar rapporterna från Controler Björn Wahlenius och 
lägger dessa med godkännande till handlingarna 


79, 105, 106, 107 


67. Beslutsärenden beredda av AU 
a) Bring Quality to Life  82 
    AU föreslår GR att fatta beslut om projektet enl. skrivelsen. 
    Guvernörsrådet beslutar enligt förslag från AU 
b) Utredningen om Riksmöten I framtiden 85 
 GR tackar utredningsgruppen för väl genomfört arbete för framtagande av 
     rapporten 
     AU föreslår GR besluta att AU får uppdrag att fortsätta handläggningen 
     Guvernörsrådet beslutar enligt förslag från AU 
c) STIM/SAMI   94 
    AU föreslår GR att teckna avtal enligt punkt 2 i avtalet. 
    Guvernörsrådet beslutar enligt förslag från AU 
    DG Kia Carlsson 101N föreslår att avgiften fördelas på antalet klubbar och  
    fördelas på distrikten 
    GR beslutar enligt  förslag 
d) IT-gruppen 
    AU föreslår GR att IT gruppen avslutar sitt uppdrag och att ansvaret för IT- 
    strategin flyttas till Cynthia Lo. 
    GR anser att strategin inte bör läggas på en tjänsteman. Man anser vidare att  
    IT-gruppen gör en slutredovisning till AU som redovisas på nästa GR-möte.  
    Guvernörsrådet beslutar att redovisning från IT-gruppen skall göras på 
    nästkommande AU-möte. 
e) ZO utbildning våren 2015 
    AU föreslår GR att besluta att det inte anordnas någon ytterligare ZO utbildning  
    i MD:s regi under innevarande verksamhetsår. 
    Guvernörsrådet beslutar enligt förslag från AU. 
f) Assistanshund/diabeteshund 
     Ansökan överlämnas till Hjälpkommittén för handläggning och förslag till  
     beslut vid GR4.  Hjälpkommittén föreslår vidare utredning att bordlägga ärendet 
     till nästa GR- möte  
     Guvernörsrådet beslutar att frågan skall utredas vidare och återremiteras 
     till AU.   
   
g) Oskarshamnslägret 
     AU föreslår GR att besluta att administrationen flyttas över till 
    folkhögskolan och att kontoret där fakturerar klubbarna för deltagarna.  
    Guvernörsrådet beslutar enligt förslag från AU 


68. Informationsärenden  
a)Verksamhetsplan och budget för 2015-2016   
VGRO Annica Nordell informerar om verksamhetsplan och 
budget för 2015-2016. 
I planen trycker man mycket på utveckling och utbildning.  
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger den till 


 


Justeras:_____________________/______________________/_____________________/_________________ 
 







handlingarna 
b) PR-gruppen genom   GRO Per Janson   
Guvernörsrådet godkänner information enligt bilaga 98 och 
lägger den till handlingarna 


                       98 


c) Hand i Hand 
PDG Lars-Åke Lindman och Åke Borgudd från Hand in 
Hand visade ett bildspel om hur ett Lions och Hand in Hand-
projekt fungerar 
Guvernörsrådet tackar för den fina presentationen och 
lägger den till handlingarna 


                       110,111 


d)Lions Bästa Vänner  
PDG Ralf Melin visar ett bildspel om gruppen ”Lions Bästa 
Vänner”:s arbete samt framlägger ett antal förslag om 
projektets fortsatta jobb. 
Guvernörsrådet lägger informationen till handlingarna 
Guvernörsrådet beslutar att arbetsgruppen  får arbeta 
vidare till GR5 i Lund och att information skall sändas ut till 
distrikten för information på stundande Distriktsmöten. 


                      112 


e) 100 års jubileum 2017 
PDG Mats Granath informerar om jubileumskommitténs arbete  
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger 
informationen till handlingarna       


 


f) Hjälpkommittén 
IRD Hans Hallberg informerade om Hjälpkommitténs arbete. 
 
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger 
informationen till handlingarna   


                       113 


g) Världens Barn 
PGRO Vivianne Eriksson informerar om Världens Barn 
arbete och om kampanjen 2015. 
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger 
informationen till handlingarna 
Guvernörsrådet beslutar att en ansökan till Världens Barn 
skall göras av vGRO Annica Nordell, PGRO Vivianne 
Eriksson, PDG Hans Hallberg och Maud Nordell. 
  


                       114,115 


h) Women in Lions 
PDG Eva Persson informerar om ”Women in Lions”  
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger 
informationen till handlingarna 


 


i) Lions Quest tillsammans 
PDG Stig Lundqvist informerade om Lions Quest arbete i 
styrelsen och på fältet. 
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger 
informationen till handlingarna 


 


j) Medlemsregistret 
PGRO Kent Benediktsson informera om arrbetet med att 
införa MyLCI för inrapportering till det centrala 
medlemsregistret. 
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger 
informationen till handlingarna  
Guvernörsrådet beslutar att PGRO Kent Benediktsson och 


 


Justeras:_____________________/______________________/_____________________/_________________ 
 







medlemsgruppen får uppgiften att fortsätta arbetet med 
införandet av det nya medlemsregistret                       
k) LCIF 
PID Jan-Åke Åkerlund informerade om arbetet kring LCIF. 
En ny ”roll up” kommer att framställas. 
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger 
informationen till handlingarna  


         116,117,118,119 


l) Ungdomskommittén 
 YED Mats Granath berättade om ungdomskommitténs 
arbete och planering på Europaforum. 
BYED Marie Johansson berättade om sommarens planerade 
ungdomsläger. 
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger 
informationen till handlingarna                        


 


m) Leo  
PDG Mattias Öberg informerade om Leoarbetet. 
Det händer mycket. Flera nya klubbar har bildats. 
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger 
informationen till handlingarna                        


 


n) RM 2014  
Förra årets revisor Willy Lindgren informerade om och läser upp revisionsberättelse  
för RM 2014.  
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger informationen till handlingarna. 
Guvernörsrådet beslutar att bevilja återbetalning av 33.000 kr till 2014 års 
riksmöteskommittén för att täcka uppstått underskott. Revisorerna får också i uppgift att 
försöka få ut mera pengar från utestående fordringar.  
Guvernörsrådet godkände revisionsberättelsen och beviljade ansvarsfrihet 
                     
o) Join Together 
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger informationen till handlingarna      
Guvernörsrådet beslutar att AU får i uppgift att arbeta fram ett förslag till GR5 om 
Join Together                   
p) Hjälpfonden 
Ordförande för hjälpfonden Bengåke Johansson informerar om fondens arbete och  
de medel som inkommit och hur de utbetalas. 
Bengtåke redovisar också revisionsberättelsen 
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger informationen till handlingarna                        
q) GLT 
MDGLT PDG Anna-Maria Bernstein informera om sitt arbete och sin uppgift att  
ta fram en gemensam utbildning i Norden för 2:e vDG.  
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger informationen till handlingarna                        
r) GMT 
Ingen rapport då MDGMT Joakim Värn är sjuk 
s) Narkotikahundar/Sökhundar                                                                                120 
MDDNO Felle Fernholm informerade om sökhundarna med bland annat en  
rapport från tullverket. 
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger informationen till 
handlingarna                        
t) Presentation av program för RM 2015 
Håkan Sundblad presenterade programmet inför RM 2015.  
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger informationen till handlingarna                        


Justeras:_____________________/______________________/_____________________/_________________ 
 







u) Sri Lanka 
PDG Mats Granath informerade om Världens Barn-projektet på Sri Lanka. 
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger informationen till handlingarna                       


69. RM 2015                                                       
a) Motioner                                 104, 101 


Guvernörsrådet gick igenom alla inkomna motioner med kommenterer efter  
vissa justeringar i texten godkändes dessa 


b) Förslag                                102 
Guvernörsrådet gick igenom alla inkomna förslag. Efter vissa justeringar i  
texten gokändes dessa. Texterna till förslagen 8 och 9 skall godkännas vid en  
senare mejlväxling.  


c) Förslag om ändring av stadgar och arbetsordning                                         109 
Stadgesekreteraren PDG Bengt Almqvist och PGRO Annette gick igenom  
förslagen till ändringar i förhandlingsordningen för Riksmötet. 
Guvernörsrådet godkänner dessa förslag till ändringar för presentation på 
 Riksmötet i Lund 2015 
Stadgesekreteraren gick också igenom förslag till ändringar i normalstadgar och 
normalarbetsordning för Lions Club i MD101 och 
Stadgar och arbetsordning för Multipeldistrik 101, Sverige. 
Guvernörsrådet godkänner dessa förslag till ändringar för presentation på  
Riksmötet i Lund 2015 
 


d) Valärenden                                                                                                121 
Riksvalsnämndens ordförande PDG Sven-Erik von Wachenfelt redovisade 
Namnförslag till de olika befattningarna som skall väljas på RM 2015. 
Guvernörsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna.  


e) Genomgång av agendan vid RM förhandlingarna behandlad under punkt 69 c) 
f) Presentation av programmet skjuten till punk punkt 68 t) 


70. Tillkommande ärenden  
Inga tillkommande ärenden 


71. Övriga frågor  
Inga övriga frågor 


72. Mötets avslutande 
Då intet mer finns att behandla, tackar IPGRO Lars Kuntze GRO Per Janson för väl 
genomfört möte. GRO tackar närvarande för inlägg och beslut under mötet samt 
förklarar detsamma för avslutat. 


 
 
Per Janson     Lars Kuntze  
 
 
GRO/Mötesordförande    PGRO /Mötessekreterare  
 
 
Justerare:  
 
Anders Eriksson    Anette Sjöberg  
 
 
DG 101SM    vDG 101SV 


Justeras:_____________________/______________________/_____________________/_________________ 
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Utredning av Assistanshundar kontra 
Narkotiksökhundar på MD-nivå. 
Jag fick vid senaste AU-mötet uppdrag att göra en utredning om hur vi skall hantera 
en ansökan om Assistanshundar som en MD-aktivitet. Detta beroende på att det 
inkommit en bidragsansökan från en synskadad person boende i Sandviken. (Se 
bilaga 1) 


Nedanstående utredning är ett försök att dels förklara fakta kring Assistanshundar 
och att dels förklara Multipeldistriktets engagemang när det gäller Narkotikasök-
hundar.  


Assistanshundar 
En assistanshund är en hund som används som hjälpmedel för en enskild förare. En 
service- och signalhund är i tjänst under cirka åtta år. 


 


 


Olika typer av assistanshundar 
En assistanshund har en enda förare. De flesta assistanshundarna är ledarhundar. 
Det finns cirka 250 ledarhundar. Övriga assistanshundar är servicehundar för 
rörelsehindrade, signalhundar för hörselskadade samt alarmerande servicehundar för 
personer med diabetes och epilepsi. Dessa service- och signalhundar är utbildade 
som hjälpmedel för personer med en viss kronisk funktionsnedsättning och är i 
nuläget drygt 100 stycken. Behovet är dock mycket större. 


Då det i dagsläget inte sker någon statligt finansierad utbildning av assistanshundar 
(förutom det stadsbidrag som finns för ledarhundar) får man som privatperson 
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bekosta sin hund själv. Man kan välja att köpa en grundutbildad hund eller själv 
utbilda en egen lämplig hund. 
Det går att ansöka om fondmedel för detta, för att hitta lämpliga fonder kan man 
vända dig till exempel till Global Grant. Eller så kan man ansöka om ekonomiskt 
bistånd hos din kommun. Vem som ansvarar för detta på kommunen varierar från 
kommun till kommun. Även om kommunerna inte har fått statligt direktiv ännu att ge 
bidrag till kostnaden för en assistanshund så finns det heller inget beslut som 
förbjuder dem att göra detta, det är upp till var kommun att själva besluta. 
Många gånger är de ekonomiska vinster som kommunen gör efter ett bidrag för en 
assistanshund mycket större än de kostnader för vård och sjukvård som de annars 
hade fått bekosta för personen som har funktionsnedsättningen. Idag finns det inte 
någon åldersgräns eller några bestämmelser om vem som kan söka om ekonomiskt 
bidrag utan alla ansökningar skall behandlas individuellt. 
I vissa delar av landet har kommunerna redan givit ekonomiskt bidrag och det finns 
också exempel på där bidraget har givits från försäkringskassan 


En färdigutbildad assistanshund kostar: 
Inköp (avel, tester, röntgen) ca 45 000:- 
Träning enligt kravspecifikation: 120 000:- 
Samträning med ny ägare samt uppföljning: 24 000:- 
Moms tillkommer med 25%. 


 


Narkotikasökhundar 
2006 skrev Lions och Tullverket på en avsiktsförklaring om donationer av medel till 
Narkotikasökhundar. (Se bilaga 2) 


I samband med detta beslutade man att insamlade medel från klubbarna skall 
skickas in till det centrala MD-kontot. För att Tullverket skall kunna göra avrop 
därifrån. 


På GR6-möte 2008-2009 behandlades ett förslag som inkommit enligt följande: 


9. Förslag angående narkotikasökhundar 
Kommittén för ungdomsverksamhets ordförande Vivianne Eriksson delar ut 
ny bilaga 122 på mötet, i den bilaga föreslår kommittén följande att-satser: 
 
- att föreslå RM besluta att Narkotikasökhundar ska vara ett MD-projekt. 
 
- att MDs klubbar bidrar med 15 kronor per medlem och år till projektet. 
 
- att uppdrag ges åt sittande DG och vDG att fundera över hur kampen mot 
våld och droger ska utföras långsiktigt, bortsett från Lions Quest (som är 
ett eget bolag). 



http://lions.se/medlemssidor/gr-protokoll/bilagor-08-09/122-08-09.pdf





2014-2015  Bil 141 
  2015-05-04 


Diskussion utbryter, många betonar dock att man inte är emot 
verksamheten som sådan, utan att göra det till ett MD projekt som kan då 
uppfattas som ”från ovan” påtryckt klubbarna. Istället vill många att 
projektet narkotikasökhundar förblir ett frivilligt klubb/zon/distriktsprojekt. 


GRO ställer propostionen: 
Kan GR besluta enligt AUs förslag om att ej ta upp detta som ett MD 
projekt?  
Beslut: 
7.GR beslutar enligt AUs förslag. DVS att ej ta upp detta som ett MD 
projekt. Därmed faller andra att-satsen och förslaget blir istället en rapport 
till Riksmötet. 


Under RM-2012 skrevs under bl.a. under §15: 


§ 15. Presentation av tänkta aktiviteter under kommande verksamhetsår  
Guvernörsrådet presenterar tänkta aktiviteter under kommande verksamhetsår. 


• Stödja kampen mot droger genom frivilliga bidrag till narkotikasökhundar. 
   


Under GR5-möte 2013-2014 beslutades det följande  
 § 110 Narkotikasökhundar 
Tullverket kommer att byta ut cirka 10 hundar under kalenderåret och önskar att 
Lions bidrar så långt som möjligt. Då MDs konto inte innehåller beloppet föreslås att 
Distrikten, som har konto för narkotikasökhundar, överför medel till MDs konto för att 
höja beredskapen. 
Guvernörsrådet beslutar att distrikten bör överföra belopp för narkotikasökhundar 
till MDs konto. 


Klipp från brev på avrop från Tullverket för nya narkotikasökhundar daterat 
2014-09-12: 


”Betydande och mycket uppskattade donerade medel från  
Lions för inköp av hundämne till Tullverkets narkotikasökhundverksamhet 


Det är med stor tacksamhet och uppskattning Tullverket tar emot värdefulla  
donationer från Lions för inköp av hundämne till narkotikasökhundutbildning. 
Donationerna är mycket uppskattade bidrag Tullverkets resurser i den för samhället 
viktiga kampen mot narkotikasmuggling. 


Foljande två hundar har under året köpts in med donerade medel från Lions: 


Namn      Lions-bricka     Tjänstgöringsort           Kön Ras Född 


Frasse 36 Arlanda       hane Labrador retriever 2012 


Dustin 37 Eda/Han              hane Flat coated retriever 2012 
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För dessa två hundar behöver 70 000 kr tillföras Lions donationskonto hos Tullverket. 
Innan årets anskaffning av hundämne påbörjades, har avstämning skett med Lions 
representant Felle Fernholm. 


Mot ovan angivna bakgrund rekvirerar Tullverket: 70 000 kr  
 


Idag finns 25 st hundar i Tullverket som är inköpta med medel donerade av Lions, 
23 st av dessa är i operativ tjänst och 2 st är under utbildning (se ovan). Hittills 
under 2014 har Lions-hundar som är i operativ tjänst bidragit till att mer an 220 st 
narkotikabeslag uppgående till en beräknad samhällsnytta av minst 41,7 miljoner 
kr gjorts. 


Tullverket har fattat beslut om att alla hundar från och med nu ska grundutbildas som 
kombinationshundar, dvs sökhundar för narkotika, vapen och ammunition. 
 


Slutkommentar när det gäller Narkotikasökhundar: 
Aktiviteten för insamling av medel till narkotikasökhundar är frivilliga donationer av 
klubbarna, men administreras genom ett centralt MD-konto för att Tullverket där skall 
kunna göra avrop. Alltså bör inga direkta kontakter tas direkt mellan klubbarna och 
Tullverket. 
 
 
Min egen reflektion när det gäller ansökan om Assistanshundar: 
Då medlen på frivilliga kontot på MD beträffande Narkotikasökhundar av 
administrativa skäl finns dedikerat för avrop från Tullverket, så bör vi inte röra dessa 
pengar till Assistanshundar. Eftersom vi idag inte har någon central 
överenskommelse med någon organisation eller Statligt verk när det gäller 
Assistanshundar så ser jag inte att det bör vara någon MD-aktivitet. Frivilliga 
aktiviteter för Assistanshundar bör ligga på klubb, zon eller distriktsnivå. 
 
Lars Kuntze 
IPGRO 
 


 





		Olika typer av assistanshundar
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Lions Club International MD 101 
01/07-2014 - 30/04.2015 


Utfall 
Tillnannar Perioden 
La_ger ___ ···········-··············· •••............••... : ......•••.•.. 193 163
Kundfordringar : 117 164


�;:i�;�9��takter ::::::::::::::::::::::::::::::::::::t::::::::::::: 
1
� :��


Likvida medel : 685 
SES


.... . ... . ······················· ·······:··········· 
1
· 
934 224 


Nordea---------·········--·-------..................•. 1.. ......... 5 ooo 000
Lansforsakringar . : 3 ooo ooo
Lannebo Fonder : 731 263
Mar9)nalen ____ . __ . ____ .....•..•...•.. ___ .••.••.•. ____ .;. __ .•..••. ___ 833 327 


' 


Summa •• 
• 


[ 12 014 925 
- .... _ -................ • " ........................................... ----------.......... ----r---·--· • ...................... ---


' 


Ovri9a tillgan9ar -----······· ..•. ······-·············[_············ 138 289 


Summa tilloangar · : 12 153 214


Skulder : 
Upplkostnader/intakter : -135 203


��;;;::�;
skulder ····················-------·-·····f··············-66 02� 


Skatter : -25 884
Uppl semesterskulder ....•.•......•....•.•.•..••.... L .. ___________ -58 123
S:a kor tfristiga skulder : -285 234 


--- -- -------- ................... --------- -- • -- ·- ------ ......... ------·------- ......... - --'4:. 


Projekt ..•••••••••.. __ •.. ·····- _____ ... _. _ .... ____ .... __ f __________ -6 914 529


Barndiabe tes . : -2 556 514
Lions Quest t -160 995
Hand i Hand : -2 212
Nya _Klubbar -------·-··························· •.•••. : ..•.••...... -121 811_
RM reQI fond .•....••...........•............•••••••.. l. ............ -30 629
IT konto : -100 000------------- .. --- --.................... ----------------------........ � ---------....... ---- -----


S:a proj o avsattninsar •...•....•.....••••...•••••• ..r .......... -9 886 699
.. - ....................................... ------------------ -...... ---.......---__ .. - --- ------------- ·- - - .
Eg_et kapital •.•.••....•..•.......•.••••.••.••••.•.•.... L ......... -1_ 000 000
Balanserade vinster/fiirluster : -1 372 996
S.a eget_kapital .••••.........••.••.•.••........••..... [ ....••...• -2 372 �96


Tidigare ars resulta t : 515 016
Periodens resultat f -123 310.......................................... " .... " ................................................. , ................................. . 


S:a skulder o Eoet kapital -12153 214
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Vi hjälper 
Hjälpkommitténs rapport GR5 - 2015. 
 
 
- Katastrofberedskapen, beslutade bidrag: Nilgun och Leif Niord har beviljats totalt 40 000 USD hit-


tills under verksamhetsåret 2014-15. Pengarna har gått till 
MD 118 E. 
När det gäller jordbävningskatastrofen i Nepal har vi hittills 
bidragit med 10 000 USD, som skickats till LCIF märkt 
”Nepal”. Vi har dessutom förhoppningar att MSB kommer 
att skicka ca 200 tält till området. MSB måste få en begäran 
om hjälp från myndighet i Nepal innan tält kan skickas. 
Dessutom är det svårigheter med transporten eftersom det 
bara finns en landningsbana i Katmandu och det sägs att 
man inte får landa stora och tunga plan. 


   
- BqtL: För närvarande finns 200 tält (12 kvm) i MSB:s lager. 


Hjälpkommittén har från Kina, med hjälp av Reino Wik-
ström LC Mölndal, beställt 300 nya tält (20 kvm).  
MSB har godkänt att vi i fortsättningen skall köpa det större 
tältet. Kostnaden blir ungefär detsamma per tält som för det 
mindre beroende på att duken är tunnare.  
Från LCIF har MD101 erhållit 75 000 USD för BqtL-
projektet. Trots detta vill vi gärna att samtliga DG vädjar till 
klubbarna att donera pengar till BqtL. 


 
- Världens barn projekt: Samtliga tre projekt som Radiohjälpen har godkänt är i full 


verksamhet. Dessa är: Diabetes i Sri Lanka, Mödravård Mo-
rogoro i Tanzania, Ögonklinik i Burkina Faso och skolbyg-
ge i Chiapas, Mexico. 
När det gäller projekt, som skall använda del av de pengar 
som samlades in i höstas så har vi 6 projektansökningar på 
närmare 8 000 000 kr, som hjälpkommittén kommer att be-
handla och lägga fram till GR i augusti.  


 
- Utbildning av IRC: Hjälpkommittén genomförde planenligt IRC-möte i Upp-


lands Väsby den 8-9 mars. 
Protokoll från mötet bifogas. 
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- Bragdlejon och Livskvalitetpriser: Kvinnligt Bragdlejon: Maria Bjurström, Mjölby. 
Rullstolsburen Bocciaspelare. 
 
Manligt Bragdlejon: Martin Häll, Huddungeby. 
Rullstolsburen Sportskytt. 
 
Livskvalitetspris: Camilla Ljungberg, Fjärdhundra. 
Motto – Hur svårt kan det vara. SM och VM i hundsport. 
 
Livskvalitetpris: Marie Hav Lund Lundkvist, Lysekil. 
Startat stiftelsen ”Hopptimist”. Rullstolsburen. 
 
Livskvalitetspris: Åke Norsten, Stockholm. 
Rullstolsburen. Examen vid GIH, driftkraft-bok. 
 


Samtliga är kallade till RM i Lund och får sina priser vid invigningen. 
Var och en får 20 000 kr, blommor och diplom, samt resa och övernattning i Lund. 


 
- Uppmuntringspris: Uppmuntringspris Bragd: Viktoria Karlsson, Söderhamn. 


Friidrott. 
Delas ut av DG i 101GD. 5 000 kr. 
 
Uppmuntringspris Bragd: Tomas Hjert, Skogås. 
Delas ut av LC Huddinge. 5 000 kr. 
 
Uppmuntringspris Livskvalitet: Julia Ericsson, Söderköping. 
Delas ut av LC Norrköping/Östra Eneby. 5 000 kr. 
 


 
   
Falkenberg den 7 maj 2015 
 
 
Hans Hallberg 
/IRD/ 
 


 
 








 
 


Vi hjälper 
IRC-konferens 8 mars – 9 mars 2015 Scandic Infra City, Upplands Väsby. 


 
Deltagare: Hans Hallberg, Mikael Östman, Alex Perera, Lennart Fredriksson, Hans Catani, Anna Sahl, Sven-Erik 
von Wachenfeldt och Gunilla Persson. 
Gäster: Sten Jansson, LC Fjugesta, Sofie Borgudd, Hand in Hand, Hazme Akyol, MSB, Per Byman, Radiohjälpen, 
Vivianne Eriksson och Ann Brink, Tullverket. 
 


- Sten Jansson berättade, och visade bilder, om tillblivelsen av Lions anläggningar i Morogoro, samt 
vidareutvecklingen av Lions verksamhet där. Ett helt fantastiskt arbete, som även uppmärksammats av 
landets president, som under 2 veckor följt Lions arbete i Tanzania 


 
- Sofie Borgudd, Hand in Hand, informerade om vad projektet innebär för Lions. 


Det är inte frågan om microlån, utan om att höja kvinnornas status genom utbildning och hjälp till 
självhjälp. 
Lions har redan två projekt i Indien, samtal förs om att utöka dessa. 
 


- Vivianne Eriksson informerade om Världens Barn och kostnadsproblematiken. 
 


- Information om Leif Njords arbete tillsammans med 118E för syriska flyktingar i södra Turkiet. MD har 
bidragit med USD 40.000 till arbetet. 


 
- Hazme Akyol, MSB, informerade om organisationen och dess arbete, både inom och utom Sverige. 


Sverige är inbjudet att ingå i ett samarbete inom EU för att ha en krisorganisation beredd att snabbt kunna 
göra insatser. MSB:s del kommer förmodligen att bestå av Lions-tälten. 
 


- Per Byman, Radiohjälpen informerade om RH:s tillkomst 1939 och vad som hänt sedan dess. 
Arbetet består i att samordna alla insamlingar som görs via Public Service: Världens Barn, Musikhjälpen 
och Victoriafonden. 
Dessutom pågår en kvalitetssäkring av arbetet. 
Ett beslut rörande Världens Barn är att inga fler barnhem kommer att stödjas. 
 
IRC-mötet avslutades hos Tullverket i Rosersberg. Där pågick en uppföljningsutbildning av sökhundar hos 
Tullen. 
De hundar vi såg arbetar enbart med kemiska ämnen, då de börjar närma sig pensionsåldern. Nya hundar 
tränas även på vapen och ammunition. 
Tullverket har totalt 45 hundar varav 23 st. är Lions-hundar. 
Under 2014 har ”våra” hundar hittat 15 av 32 vapen samt ammunition och gjort 
520 narkotikabeslag till ett samhällsnyttovärde av 59.731.000:- . 
Totalt har det gjorts 1282 narkotikabeslag till ett nyttovärde av 555 miljoner kronor. 
 
En stor del av beslagen gjorda av våra hundar är på postbanden på Arlanda. 
Där är det många, men små beslag, men mycket viktiga. 
Från GR4 fick vi frågan om grundutbildningen kunde användas som grund för assistanshund, men så är ej 
fallet. 
 
Efter lunch skingrades vi för att åka hem igen. 
Tack till alla deltagare för ert deltagande och visat intresse gentemot våra gäster. 
 
 
Vid pennan: 
Gunilla Persson 
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UTVÄRDERING AV VDG-UTBILDNINGEN 
VERKSAMHETSÅRET 2014 – 2015 


Betygssättning 1 – 5, där 1 är lägst och 5 är högst. Svar enbart i procent för 
frågorna 2 och 3. 


1. Hur viktigt är det att utbildningen inkluderar deltagande vid GR´s möten?


Medel 
1 2 3 4 5 


1 1 1 7 4,4 


Egna kommentarer: 
- Deltagandet har gett en bra inblick i vilka frågeställningar GR har och är en bra


förberedelse inför vårt år där utarbetandet av vår verksamhetplan är en viktig
del. (3)


- VDG måste få veta vad som bestäms, kommer att påverka kommande
verksamhetsår. Behöver inte vara med på alla möten. Mötesprotokoll finns att
läsa.


- Ser och lär.


2. Hur många GR möten anser du att VDG bör vara med på?


1 2 3 
50% 50% 


Egna kommentarer: 
- Jag föreslår att man är med på alla GR-möten, men att omkring hälften


används till utbildning och framför allt kanske till tid att diskutera arbetet som
kommer.


- Ett på våren, ett på hösten samt riksmötet.
- Ju fler, dess bättre.


3. Hur många fristående helger anser du att utbildningen bör omfatta?


1 2 3 
10% 90% 


Egna kommentarer: 
- Det behövs tid för diskussioner och komma framåt, hur nya GR ska prioritera


och arbeta.
- De tre helger vi haft förutom GR-mötena har passat mig bra och har tack vare


den långa framförhållningen inte inneburit några problem att närvara.
- Tre helger har varit bra, men en av dem kanske ska användas till planering av


GR.
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- Tänker på ekonomi och klimatsmarta resor. Självstudier med hemuppgifter,
diskussioner sedan när vi träffas på utbildningsdagarna.


- Ju fler dess bättre.


4. Hur viktigt är det att utbildningen innehåller hemuppgifter?


1 2 3 4 5 Medel 
1 5 4 4.1 


Egna kommentarer: 
- Egen tid för för att formulera sig och tänka igenom ett resonemang är en


nödvändig process att öva.
- Det har varit nyttiga övningar och visat på att det är viktigt att förebereda sig,


samtidigt som de gett erfarenheter och feed back på framförandena.
- Blir effektivare med hemuppgifter.
- Det är så mycket att göra hemma ändå, så kan träffarna vara effektiva så tror


jag det är bättre att göra uppgifterna tillsammans eller med möjlighet att prata
om dem.


- Det är bra med hemuppgifter, håller igång hjärnan även mellan
utbildningstillfällena.


- Mycket viktigt med självstudier och hemuppgifter. Det kräver bra
studiematerial. Redovisning kan ske på möten och/eller skickas till MDGLT,
liknande distansutbildning som skolor har idag.


- Man får lugn och ro och slipper stressa.


5. Vad anser du om att andra än MDGLT engageras i utbildningen?


1 2 3 4 5 Medel 
1 4 5 4.2 


Egna kommentarer: 
- Att lära känna de som jobbar mot DG och väsentligt påverkar jobbet


underlättar framtida samarbete.
- Intressant att ha en utomståendes åsikter om dels vad vi gör och hur vi


egentligen uppfattas.
- Det utgör ett komplement och innebär framför allt att nya kontakter knyts.
- Bra med fler ”input” av andra kunniga Lions.
- Det hade varit bra om MDGMT varit med någon gång och förmedlat sina


tankar och pratat medlemsfrågor. (MDGLT-kommentar: MDGMT inbjöds men
blev tyvärr sjuk).


- Mycket bra, den som är bäst på sitt område ska också användas i
utbildningen.


- Tycker att MDGLT klarat av detta galant bra. Behöver ingen annan.
- Bra med andra med annan ”spetskunskap”







6. Vilket är ditt totalomdöme om utbildningen?


1 2 3 4 5 Medel 
1 4 5 4.4 


Egna kommentarer: 
- Fantastiskt välgörande. Alla oerhört engagerade och besjälade av att göra ett


bra jobb.
- Jag kan bara säga GRATTIS till ett fantastiskt genomfört uppdrag!
- Anna Maria = Bra! Engagerad och kunnig!
- Ett ord – Jättebra!
- Den är bra men kan minskas ner. Jag förväntar mig att alla vDG har gått


ledarskapsutbildning. Alla bör ha läst igenom Lions handbok fram till
medlemsregister. Det är enkelt att ta reda på hur en motion ska skrivas. Alla
stadgar kan man läsa själv. Vissa saker kanske inte ska vara med, t ex
ledarskapsinformation, Lions handbok, motioner. MD controller behöver inte
komma till vDG-utbildningen, kommer ändå att träffas.


- Tydliga mål och en ”röd tråd”.


7. Vilket var det bästa med utbildningen?
- Diskussioner inom gruppen, som blev djupare och bättre över tid.
- NSR när vi fick möjligheten att träffa våra kollegor i de andra nordiska


länderna och få ”input” från deras problem/möjligheter. Det var min bästa
helg. Det kräver dock disciplin av dig själv att du är aktiv och att du har en
tanke med ditt möte på NSR.


- Att vi blev en bra grupp och att vGRO var med.
- Den teambildning och vänskap som utvecklats i gruppen.
- Erfarenhetsutbyte mellan MDGLT + VDG + VGRO.
- Förutom den rent utbildande delen, så var det mycket trevligt att träffa och


höra hur andra distrikt har olika möten, hanterar olika frågor och allt annat
som visar sig skilja sig mellan landsändarna.


- Sammanhållningen, förberedelserna för uppgiften GR.
- Mångfalden och bredden. Möjligheten att träffa blivande DG-kollegor och


andra Lions och möjligheten att dela information och kunskap med
varandra.


- Att få träffa alla vDG. Information om vad som händer och förväntningar på
Convention. Besöka minst en, max 3 GR-möten.


- Träffa gruppen och utvecklas inom den. Att partners var med stärkte
utvecklingen.







8. Vad behöver utvecklas mer?


- Förvirringen på NSR om röstningsproceduren var onödig.
- Att lära sig ännu mer mötesteknik. ”Behovsanpassad” utbildning. Ännu mer


presentationsteknik.
- Allt var bra.
- Mer konkret om vad DG-rollen innebär, vad som ska göras och när.
- Då jag hade ett ”hopp” på c:a 15 år i distriktet hade jag varit tacksam för om


litet mer tid hade lagts på praktiska frågor kring DG-arbetet. Jag är säkert inte
den enda pågående vDG som är ringrostig.


- Att utbildningen tidigareläggs ett halvår (omlottsmodellen). Att sista halvåret
innan RM ägnas åt förberedelsearbete av t ex verksamhetsplan,
verkställighetsplan, budget osv. gällande MD och distrikt. Att det blir bättre
balans mellan lionkunskap och vårt praktiska arbete på MD och distriktsnivå,
där jag tycker att det varit för lite av det sistnämnda. Att vi får mer tid för att
utveckla tankar och idéer som kommer upp under utbildningen. Att det läggs in
rena teambildingsaktiviteter. Att det tidigt i utbildningen tas upp frågan ang.
vårt uppdrag i MD resp distrikt. Att utvärderingen tas upp i gruppen för att
diskutera hur vi utvecklar och bäst förbereder VDG inför uppdraget. Att vi i GR
får ta del av utvärderingen, det finns ju delar i verksamhetsplan som ska
verkställas ang. utveckling och utbildning av tjänstemän.


- Möjligheten till ”egen” tid för planering.
- Mer studiematerial om hur det är att vara DG med förväntningar. Hur man


skriver reseräkningar för klubbesök och beordrade resor. Instruktionsbok om
Convention, förväntningar på vad göra osv.


- Öka tiden till informella möten.
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Rapport Ungdomsverksamheten 2014-2015 
Lions anda ”att skapa och upprätthålla en anda av 


samförstånd mellan jordens folk”. 
(Utförlig rapport inlämnad) 
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Ungdomslägerverksamheten 
 
2014;  
• Lions Camp Skåne 101-S, 16 deltagare 
• Lions Camp Brevik 101-A, 30 deltagare 
• Lions Camp Viking 101-U, 20 deltagare 
2015; 
• Lions Camp Hope 101-SV, 28 deltagare 
• Lions Camp Lyse 101-VG, 30 deltagare 
• Lions Camp Dalecarlia 101-GD, 30 deltagare 
2016; 
• Lions Camp Highland Experience 101-SM, 30 deltagare 
• Lions Green Camp 101-B, 30 deltagare 
• Lions Camp Backpacker to the artic circle 101-N/P, 30 deltagare 
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Andra verksamheter inom Ungdomskommittén 


• EuropaForum årligen, bla skriva avtal om lägerplatser, 2015 avtalades 
75 platser varav 55 har utnyttjats av 38 klubbar och 9 distrikt. 


• Kommande EuropaForum i Augsburg i Tyskland i oktober. 
• Värdfamilj för ungdomar från Australien i december i samarbete med 


Finland. Ca 4-6 ungdomar. 
• YEC stöd till LEO klubb bildning i distriktet 
• YEC information till klubbarna i distriktet och vara behjälplig med 


ansökningar. 
• MDNO rådgivare till insamlingar för sökhundar till Tullverket. 
• Årlig YEC konferens, hösten. 
• Förberedelser för kommande arrangemang av ungdomsläger 
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Idag lägerdeltagare i morgon Lion? Vår utmaning! 
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Lions 100 års jubileum 2017, Jubileums kommitté; 
MD koordinator: 


Mats Granath 101-A, MD koordinator, mats.granath@nacka.se  


Distriktskoordinatorer: 


1. Felle Fernholm, 101-A 
felle.fernholm@tele2.com 
 


2. Elisabeth Emanuelsdotter Voll, 101-B 
emanuel.voll@tele2.se 
 


3. Ingegerd Kull Hanses, 101-GD 
hanses@masendata.com 
 


4. Lennart Ahrnlund, 101-N 
lennart.elisabet@telia.com 
 


5. Anna From Lindqvist 101-P 
anna@euniqem.com 
 


6. Brittmarie Lindquist 101-S 
bm.lindquist@gmail.com 


 
7. Anders Eriksson 101-SM 


dg101sm@lions.se 
 


8. Staffan Wyke 101-SV 
staffan.wyke@telia.com 
 


9. Martina Nordlund 101-U 
martina.nordlund@gmail.com 
 


10. Björn Wahlenius 101- VG 
controller@lions.se 
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